

Ms Tatiana Catana is a Moldovan national. She is lawyer, member of the Moldovan Bar Association, specialising in providing counselling and legal representation to victims of human trafficking, gender-based violence, and sexual abuse.

Ms Catana holds a Master's degree in law and has 30 years of experience in the Moldovan legal system, having started her career as a prosecutor. In the last 20 years, she focused her activity on fighting trafficking in human beings, protecting human rights and the rights of victims. Her competences extend to the implementation of international policies on prevention, prosecution, identification, direct assistance, and protection of victims.

She was a member of various working groups initiated by the government for drafting and reviewing national legislation on prevention and combating trafficking in human beings and other laws adopted to comply with international treaties. In her capacity of an expert on human trafficking, she has participated in the development of the current National Referral Mechanism for the Protection and Assistance of Victims of Crime.

Moreover, she has extensive experience as a trainer in the field of combating human trafficking, including developing and delivering capacity-building tools to lawyers, police officers, prosecutors, judges, and social workers in Moldova and other countries.

Ms Catana has experience working directly with socially vulnerable groups including victims of trafficking in human beings, exploitation, gender-based violence, both adults and children, providing legal assistance and representation in criminal, civil and administrative courts.

She has cooperated frequently with national and international stakeholders such as the International Organization for Migration, UNICEF, UN WOMEN, UNFPA and OSCE.

December 2022

Mme Tatiana Catana est de nationalité moldave. Elle est avocate, membre du barreau moldave, spécialisée dans le conseil et la représentation juridique des victimes de la traite des êtres humains, de la violence fondée sur le genre et des abus sexuels.

Mme Catana est titulaire d'une maîtrise en droit et a 30 ans d'expérience dans le système juridique moldave, ayant commencé sa carrière en tant que procureure. Au cours des 20 dernières années, elle a concentré son activité sur la lutte contre la traite des êtres humains, la protection des droits humains et des droits des victimes. Ses compétences s'étendent à la mise en œuvre des politiques internationales en matière de prévention, de poursuites, d'identification, d'assistance directe et de protection des victimes.

Elle a été membre de divers groupes de travail mis en place par le gouvernement pour rédiger et réviser la législation nationale sur la prévention et la lutte contre la traite des êtres humains et d'autres lois adoptées pour se conformer aux traités internationaux. En sa qualité d'experte en matière de traite des êtres humains, elle a participé à l'élaboration de l'actuel mécanisme national d'orientation pour la protection et l'assistance aux victimes de la criminalité.

En outre, elle possède une vaste expérience en tant que formatrice dans le domaine de la lutte contre la traite des êtres humains, notamment dans l'élaboration et la fourniture d'outils de renforcement des capacités des avocats, des officiers de police, des procureurs, des juges et des travailleurs sociaux en Moldavie et dans d'autres pays.

Mme Catana a travaillé directement avec des groupes socialement vulnérables, notamment des victimes de la traite des êtres humains, de l'exploitation et de la violence fondée sur le genre, qu'il s'agisse d'adultes ou d'enfants, en leur fournissant une assistance juridique et en les représentant devant les juridictions pénales, civiles et administratives.

Elle a souvent coopéré avec des acteurs nationaux et internationaux tels que l'Organisation internationale pour les migrations, l'UNICEF, UN WOMEN, l'UNFPA et l'OSCE.

Décembre 2022